济南市第二人民医院陷学术争议，论文图片大面积重复遭质疑
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论文信息



2024年6月，济南市第二人民医院在Scientific Reports期刊上发表一篇标题为“Bmi-1 promotes the proliferation, migration and invasion, and inhibits cell apoptosis of human retinoblastoma cells via RKIP”Bmi-1 通过 RKIP 促进人视网膜母细胞瘤细胞的增殖、迁移和侵袭，并抑制细胞凋亡的论文被质疑。

doi: 10.1038/s41598-024-65011-6 

第一作者：济南市第二人民医院 Qian Li

通讯作者：济南市第二人民医院 Xin Zhang
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质疑信息




2025年3月，Sholto David在 Pubpeer 论坛上发表评论：

图 1 和图 4：图像比预期的更相似。我添加了绿色矩形，以显示我的意思。请作者核对并发表评论。

[image: ]





     经过慧眼学术再次查重后发现大量重复。（见下图）
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消息来源：
https://pubpeer.com/publications/55406B580C23351DA4CF0587FF9D4F#1

声明：
若认为本内容侵犯您或者单位的权益，请速与我们联系并详述侵权情况。我们将依法快速处理，移除涉嫌侵权内容。

联系QQ   1729349097

往期推荐:





引爆全网的学术不端克星神器！一键本地检测，全网最低价，再也不用担心图片误用和第三方图片造假的神器来啦

委员建议：将学术不端行为与其他造假行为一样入“罪”

上海交通大学医学院附属新华医院妇产科研究：同一只小鼠跨组使用引发热议

南京中医药大学附属医院放射科主任团队研究被指问题重重，多图重叠成焦点

厦门大学附属翔安医院，宁波市医疗中心李惠利医院合作研究被指多处图片重叠与克隆
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Bmi-1 promotes the proliferation, migration and invasion, and
inhibits cell apoptosis of human retinoblastoma cells via RKIP
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Figure 4. RKIP knockdown suppresses thefunctions of -1 knockdown o reinoblastoma cels. (A)
MTT assay revealed that RKIP knockdown acceleratd cel proliferation and reversed the nhibitory effect of
SIANA-Bii-1 on cll proliferation at 2, 48 b, and 72 . (B,C) Wound healing and Transwel ssay revealed
that RKIP knockdown reversed the nhibitory efect of SRNA-Bani-1on cell migation (scale bar: 500 m)
‘and invasion (cale bar: 200 um). (D) FCM assay showed that RKIP knockdown suppressed the pro-spoptotic
effect of sRNA-Bimi- | “P<0.05, P <0.01, **P<0.01, compared tothe Control group; "P<0.05, P <001,
4P <0001, compared to the siBmi-1+sIRKIP group.
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Figure 1. Knockdown of Bmi-1 inhibits cell proliferation, migration and invasion, and increases cell apoptosis
RT-GPCR (4) and Western blot (B) showed that the expression of Bmi-1 was higher in Y79, SO-RBS0 and
‘Weri-RBI cell than that of normal retinal vascular endothelial cll line ACBRI-181. (C) MTT assay revealed
that knockdown of Bmi-1 suppressed cel proiferation compared with control group at 24 h, 48 h and 72 h.

(D) Wound healing displayed that Bmi-1 silencing recuced the migration of SO-RBS0 cells (Scale bar: 500 um)
and Weri-RBI cells (Scale bar: 500 yum). E) Transwell assay displayed that Bmi-1 silencing reduced the
invasion of SO-RBS0 cells and Weri-RBI cells (Scale bar: 200 um). (F) FCM demonstrated that knockdown

of Bmi-1 increased cell apoptosis. P<0.05, “*P< 001, ***P<0.001, compared to the ACBRI-181 cell o the
Scramble group.




